
Kouluverkkoraadin kokous

Rauhalan koulu 10.11.2015 klo17:30

Läsnäolijat: erillisen liitteen mukaan

1) Todetaan kokouksen puheenjohtaja ja sihteeri
a. Puheenjohtaja Lotta Paakkunainen
b. Sihteeri Liisu Uusitalo

2) Asialistan hyväksyminen
• Hyväksyttiin muutoksitta
•

3) Kaupunginvaltuuston päätökset 28.10.2015
• Mika Sivula kertoi palveverkkoselvityksen vaiheita
• Päätökset olivat vaikeita, lopputulos ”Pulinat pois, kansanvalta on puhunut”

Keskustelua aiheesta:

• Olli Ryhänen Pulli: Kuinka kauan nämä päätökset ovat voimassa? 
i. Ainakin toistaiseksi 

• Liisu Uusitalo: Onko varaa investoida Rauhalan remonttiiin Anttilan ja Tytyrin korjauksien
lisäksi 

i. Lohjan velkaantumisaste keskimääräistä matalampi, isot investoinnit vaativat 
lisävelan ottamista

• Kimmo Kotilainen/ Alueiden johtokunta/Pusulan atmk: Kaupunkia täytyy viedä 
eteenpäin, päätökset on nyt tehty

• Tarja Lahtinen/Maksjoki: Järnefeltin sisäilmatilanne vanhempien huolenaiheena, kenen 
vastuulla on oppilaiden oireilun seuraaminen?

i. Oireilun seuraaminen jo käynnissä Tytyrissä ja Anttilassa
ii. Vanhempien toive kattavasta seurannasta myös muissa kouluissa

• Manu Heikura/ Ojamo: tässä taloustilanteessa pitää investoida
i. Typerä säästäminen pitää lopettaa, joskus täytyy investoida jotta toimintaa 

voidaan tehostaa
ii. Lohjalaisten velka/ asukas on noin 2000€

• Juha Lemberg: opetustoimi
i. Halutaanko investoida vanhojen koulujen korjaamiseen vai uusien tilojen 

rakentamiseen?
ii. Maksjoki-Rauhala: ei vielä tarkkoja suunnitelmia, rehtorit miettivät

iii. Tuntikehyksen vähentämien tarkoittaa opettajien virkojen  ja/tai tuntien 
vähentämistä

iv. -2,4% tuntikehysvähennys vuodelle 2016 tarkoittaa laskennallisesti 14 opettajan 
vähennystä

• Ojamon koulun remonttiaikataulu, lapset siirrettiin ennen remonttia
i. Ongelmia, tutkitaan, korjataan, ja tarvittaessa korjataan uudestaan

ii. Anttilan ja Tytyrin ongelmien lähtökohta oli erilainen
• Markku-Treuthardt: Maksjoen koulu hyvässä kunnossa, koululaisten koulureitit ei ole 

turvallinen



• Jan Tallqvist: Solbrinken, perustelut kaupungin puolelta ovat muuttuneet 
palveluverkkotyön aikana.  Miten jatkossa pidetään koulut paremmassa kunnossa?

i. Nyt on pakko on investoitava, tarvitaan vuosittain noin 25M€ investoinnit jotta 
korjausvelka ei kasva

• Kirsi Ferin: kaupunkilaisten omaisuuden arvo laskee jokaisella lakkautuspäätöksellä ja 
saanut asukkaat aktivoitumaan. Miten eri ryhmien ratkaisuehdotukset saataisiin 
kaupungin virkamiesten tietoon?

i. Kaupunginjohtajan tavoite on avoin tiedonjako ja hallintokulttuuri
ii. Tulevaisuuden demokratiassa tieto on kaikille avointa  yksityisyydensuoja 

huomion ottaen
iii. Vaikeillakin päätöksillä on logiikinen tausta
iv. Keskinäisessä luottamuksessa on tällä hetkellä parannettavaa
v. Osa virkamiehistä on saanut kohtuutonta julkisuutta, kaupunkijohtaja toivoo 

asukkaiden yhteistyöltä asiallisuutta kaikilla foorumeilla
• Opettajien jaksamiseen ja asukkaiden terveyteen panostamineen voisi säästää muita 

kalliita kuluja kuten erikoissairaanhoidon kuluja
• Inka Kangaskoski: 10-luokan opettaja: tuntikehysleikkaus tuntuu opettajan arjessa. 

Ilmiöpohjainen opetus vaatii koulutusta myös opettajille
• Yläkoulussa tuntikehyksessä säästäminen tarkoittaa valinnaisuuden karsimista

i. Tilojen tehokas käyttö ei aina arjessa ole sitä
• Jan Tallqvist:  Kokonaistaloudellinen näkemys puuttuu
• Kimmo Kotilainen:  Nummi-Pusulan lukiossa voitaisiin hyödyntää  

etä/monimuoto/verkko-opetusvalmiuksia. Sitä laajentamalla saataisiin säästöjä.

Kaupunginjohtajan loppusanat; tilanne ei ole toivoton. Tulevaisuuden koulu on erilainen 
verrattuna perinteiseen kouluun. Kunnalla on aina rahaa mutta velkaantuminen on pidettävä 
kurissa. Kaikki säästöpäätökset ovat kipeitä 

4) Eteneminen
5) Lyhyt yhteenveto yksittäisten koulujen tilanteista

 Käsiteltiin keskustelun lomassa/ohessa
6) Miten tästä eteenpäin: 

a. Seuranta
b. Tutustumispäivät, muu vastaava toiminta
c. Jälkihoito

Lotta Paakkunainen esitteli raadin lopputeesit Lohjan kehittämiseksi ( liite) 

d. Koulu verkon vaikuttajaraadin jatko:
i. Sisäilmaterveyteen pitää keskittyä

Raati jatkaa ja toiminta jatkuu, seuraava kokous Källhagenin koulussa
Halutaan yhteistyötä myös virkamiesten kanssa
7) Kokouksen päättäminen klo 20


